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Vážení čtenáři, spoluobčané, 
sousedé, 

vítám Vás u stránek májového zpravodaje.  

S oteplením a blížícím se létem přibývá akcí, na kterých se můžeme společně 

setkávat – a v dubnu a květnu jich bylo opravdu požehnaně: velký autobusový 

zájezd na Moravu, pálení čarodějnic v jednotlivých částech obce (foto z Nové Vsi), 

dětská olympiádu, vzpomínka na konec druhé světové války, soutěž o titul 

Novoveský sekáč, výlet na Mělník a další.  

Vyhlásili jsme vítěze prvního kola Novoveského 

fotografa a můžeme začít fotit (nebo prohledávat 

své archivy) na nové téma. 

V obci pokračuje výstavba kanalizace, Staré 

Ouholice už budou mít hotovo, a proto si Vás 

dovolujeme pozvat na slavnostní kolaudaci.  

Ve Vepřku se právě dokončuje dětské hřiště, které 

společně také otevřeme. Senioři chystají výlety, 

stejně tak turistický klub. Přes léto rozhodně 

nebudou zahálet naši fotbalisté a určitě je potěší, 

když jim přijdeme fandit. Zajímavou podívanou 

určitě bude 12. a 13. června výcvik složek IZS 

v Miřejovicích. Moc se těšíme na 15. červen, kdy se už počtvrté sejdeme                 

na novoveském fotbalovém hřišti na Rodinném dni. Doufejme, že nám bude počasí 

přát a užijeme se celý program až do podvečerních hodin naplno. 

Bližší informace ke všem akcím najdete dále ve zpravodaji. 

Jako vždy se také dozvíte, co se projednávalo na zastupitelstvu, jak obec 

hospodařila a další důležité informace k dění v obci. Přinášíme zajímavé články        

o kotlíkových dotacích a programu Dešťovka.  

Pokud byste i Vy rádi přispěli článkem, pozvánkou či zajímavostí do Zpravodaje, 

máte možnost – adresa pro zasílání je zpravodaj@nova-ves.cz.  

Jménem redakce Vám přeji příjemné čtení!  

Bohdana Tobiášková, redakce 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz


INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 13. 5. 2019 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 8 členů.  Přítomni byli:  M. Exner, E. Vosmíková, P. Štorek,         

Ing. R. Hakrová, Ing. B. Tobiášková, L. Jansa, P. Verner a J. Malenovská. Omluvena 

byla: M. Pánková.  

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v dubnu 2019. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 4/2019. 

 Schválilo záměr směnit obecní pozemek p. č. 1030/11 o výměře 84 m2, 

vyděleného z pozemku p. č. 1030/3 za pozemek soukromého vlastníka          

p. č. 362/4 o výměře 124 m2, vyděleného z pozemku p. č. 362/3, vše v k. ú. 

Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Schválilo objednávku na opravu místních komunikací asfaltovým recyklátem. 

 Vyslechlo informaci o stavu projektů obce týkající se kanalizace, rekonstrukce 

samoobsluhy a výstavby nového dětského hřiště ve Vepřku. 

 Schválilo poskytnutí dotace ve výši 20 000 Kč Mysliveckému sdružení Diana.   

 Schválilo záměr prodeje pozemků p. č. 902/2, 973/23, 973/31, 902/3 a 902/4 

v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Schválilo záměr prodeje pozemků p. č. 898/16, 898/17, 898/9, 898/19, 

898/18, 898/8 a 898/15 v k. ú. Nové Ouholice. 

 Pověřilo místostarostku Renátu Hakrovou k zastupování a výkonu 

akcionářských práv obce a hlasování na valné hromadě společnosti Vodárny 

Kladno – Mělník, a.s. dne 29. května 2019. 

V diskuzi byla projednána následující témata: 

Starosta informoval:  

 O nadcházejících volbách do Evropského parlamentu ve dnech 24. - 25. 5.,      

a vyzval občany k účasti. 

 O plánovaném cvičení  IZS a armády s vrtulníky a čluny ve dnech 12. - 13. 6. 

v Miřejovicích. 

 O zastupování starosty během dovolené místostarostkou Ing. Hakrovou. 

 O skutečnosti, že v červnu dotační fond vyhlásí, zda jsme obdrželi dotaci                    

na rekonstrukci komunikace Osa 4 Staré Ouholice. 

 O náhradě starého radaru novým v Nové Vsi, v provozu bude v půlce května.  



 O množství vybraného tříděného odpadu. 

Další diskutující: 

 Pan V. měl dotaz, proč je vyvěšený záměr na pronájem hospody. Starosta 

řekl, že je to z důvodu končící nájemní smlouvy na dobu určitou. Obec musí 

postupovat v souladu se zákonem.  

 Pan V. upozornil na nepořádek, který po sobě zanechal místní bezdomovec   

u Vltavy. Starosta řekl, že toto by si měl řešit majitel pozemku, několikrát     

ho na náš popud navštívila PČR, Obecní policie. Je to velký problém.  

 Pan V. měl dotaz na černou skládku v katastru Nelahozevsi. Navrhl,              

zda by se neměla vybudovat závora na vjezdu na tento pozemek a obec 

Nelahozeves vyzvat k úklidu. Starosta řekl, že se to řeší už několik let. Požádá 

opakovaně starostu Nelahozevsi, aby úklid zajistil. 

 Paní T. informovala o narůstající činnosti sprejera a vyzvala spoluobčany 

k bdělosti. Jeden z posledních případů byl předán k řešení policii.   

Zapsala Hana Novotná. Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi: 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/Zápisy ze zasedání zastupitelstva. Zápis je také 

k nahlédnutí na Obecním úřadě. 

Zasedání zastupitelstva bude v pondělí 10. června 2019 

v 17:00 hodin v sále obecního úřadu.                                  

Všechny občany srdečně zveme. 
 

ODVÁDĚNÍ DEŠŤOVÝCH VOD DO 
KANALIZACE 

V průběhu rekonstrukce čistírny odpadních vod (ČOV) ve Starých Ouholicích bylo 

zjištěno, že do ČOV vtéká značné množství dešťové vody. To má za následek 

zvýšení provozních nákladů na likvidaci odpadních vod, které musí nakonec 

uhradit všichni uživatelé kanalizace. Kanalizace ve Starých Ouholicích i v ostatních 

částech obce je projektovaná jako kanalizace splašková, do které není povoleno 

odvádět vody dešťové. Zkusme se chovat šetrně k přírodě i k naší peněžence          

a do naší nové kanalizace vypouštějme pouze vody splaškové a dešťovou vodu 

používejme k zalévání na zahrádce.   

Petr Štorek, zastupitel 

http://www.nova-ves.cz/


PROGRAM DEŠŤOVKA 

Až pět tisíc domácností letos může získat dotaci na systémy zachycující dešťovou 

vodu. V aktuálním programu Dešťovka je vyčleněno 340 miliónů korun. Maximální 

výše příspěvku pro jednu domácnost činí 105 tisíc korun. Šance, že žadatel dotaci 

získá, je opravdu vysoká. Lidé mohou žádat buď přes webové stránky programu, 

nebo na krajských pracovištích Státního fondu životního prostředí. 

Dotaci poprvé ministerstvo vyhlásilo v květnu 2017. Od té doby se přihlásilo 

celkem 4 032 žadatelů. Největší zájem je o dotované systémy na dešťovou vodu 

určenou pro splachování a zároveň zalévání zahrady. V Česku nemáme zatím příliš 

velké zkušenosti s nakládáním s dešťovou vodou. Přitom v mnoha zemích na jihu, 

kde prší jen výjimečně, už cenu dešťové vody objevili před staletím. 

 

Na některých místech Česka bylo v loňském roce takové sucho, jako by tam celý 

rok vůbec nepršelo. Přitom srážky jsou jediným zdrojem vody, který naše území 

má. Jiná voda k nám řekami nepřitéká. Zachytávání dešťové vody sice problém 

sucha nevyřeší, ale může pomoci zmírnit jeho dopady. Dešťová voda může 

nahradit právě pitnou v době, kdy budou odběry pitné vody v obcích kvůli suchu 

omezeny. 
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Peníze ale nejsou určeny na zahradní sudy, jak by si někdo mohl představit,         

ale na složitější systémy. Lidé díky nim mohou zachytávat srážkovou vodu                

a používat ji k zalévání zahrady nebo mohou vodu využívat i na splachování toalet 

v domě. Nejvyšší dotaci pak získají na využití tzv. šedé vody, což může být 

přečištěná voda např. po mytí rukou, kterou pak spolu s dešťovou použijí alespoň 

na splachování WC. Právě splachování je jedním z nejsnadnějších                               

a nejefektivnějších způsobů, jak může každý šetřit pitnou vodou. Průměrně za den 

jeden Čech spotřebuje 90 litrů vody, na splachování z toho padne 23 litrů. Proč 

využívat draze vyrobenou pitnou vodu, když máme v domácnosti podmínky           

na zachytávání dešťové? Další použití je na zahradě či k úklidu. 

O dotaci může zažádat kdokoliv - a to včetně majitelů rekreačních zařízení                

a chalup, pokud v nich trvale bydlí. 

Jak na dotaci? Zájemci mohou svou žádost poslat elektronicky přes web 

www.dotacedestovka.cz. K žádosti je potřeba přiložit i doplňující dokumenty - 

většinou odborný posudek zpracovaný dodavatelem systému. 

Výše dotace závisí na druhu opatření a velikosti pořízené nádrže. Minimální objem 

však musí být 2 metry krychlové. Pokud systém využívá i přečištěnou odpadní 

vodu - například ze sprch a umyvadel, může být dotace až 105 tisíc korun. 

Zpracovala Mariana Jelínková 

NOVÉ VYUŽITÍ NEPOTŘEBNÉ ŽUMPY     
ČI SEPTIKU  

Nabízí se otázka, zda je možné využít starou žumpu jako sběrnou nádrž                

pro dešťovou vodu? 

Ano, použití starých žump, septiků a podobně je pro skladování vody ideální.     

Pod zemí se totiž voda nekazí a navíc nádrž bývá většinou nejdražší z celého 

systému využívání dešťové vody. 

Je nutné zjistit, zda jímka dobře těsní, zda je vyhovující z hlediska velikosti 

a objemu, a mít pod kontrolou aktuální množství vody. Samozřejmě je také 

potřeba takovou nádrž před používáním řádně vyčistit. Pokud bude nádrž nutné 

utěsnit, zaizolujeme ji zevnitř hydroizolační folií. 

Jaké kroky je třeba podniknout při přeměně žumpy nebo septiku na jímku             

na dešťovou vodu? 

http://www.dotacedestovka.cz/


Při přeměně nepoužívané žumpy nebo septiku na jímku je nezbytné prvotní 

vystříkání vysokotlakým vodním paprskem a následné použití chemické 

dezinfekce, kterých je dnes na trhu spousta. Poté je nutné vnitřní betonovou stěnu 

dále ošetřit, aby po působení fekálií dále nedegradovala. Nejvhodnějším ošetřením 

je využití hloubkové krystalizace, která působí dlouhodobě a penetruje do hloubky 

několika centimetrů. Je odolná vůči fekáliím, ropným produktům a dalším 

chemikáliím a dělá betonovou konstrukci 100% nepropustnou. 

Nicméně je důležité v tomto případě brát zřetel na to, že nejde o úplně příjemnou 

činnost, a proto je vhodnější obrátit se na specializovanou firmu, která dokáže 

starou žumpu či septik vyčistit snáze a lépe než jednotlivec. Využití tlakové vody    

je naprosto nezbytné a nepatří to úplně k levným záležitostem, ale se zahradní 

hadicí by se septik čistil ještě několik dalších let a asi stejně nevyčistil. Navíc lézt    

do septiku potřebuje nejen krapet odvahy, ale kromě správného oblečení a holin, 

zcela jistě i respirátor a předem zajištěné odvětrávaní. Zní to komplikovaně,          

ale je to nejen o technologii, ale i o bezpečí. 

Pokud jde o cenu vyčištění septiku, může být někdy velmi podobná ceně nového 

zásobníku. Vše ale záleží na konkrétním případu. 

Zpracovala Helena Civínová, použitý zdroj: https://www.pocitamesvodou.cz 

VÝSTAVBA KANALIZACE 
Informace z kontrolního dne 13. 5. 2019 

Staré Ouholice  

Je podána žádost o kolaudaci, čekáme na termín. Stavba je hotová. Občané byli 

vyzváni, aby si připravili propojení šachet s domy. Připojit se budou moci               

po kolaudaci a po podpisu smlouvy. 

Nová Ves  

U silnice na Sazenou chybí ještě 5 přípojek. V celé vsi (etapa 3 – jižní část) ještě 

chybí zhruba 40 tlakových a 20 gravitačních přípojek. Pokračují práce na ČOV,     

kde se postavila základní deska a stavba už může růst nahoru. Řády a přípojky 

v severní části (etapa 4) se budou pravděpodobně budovat na podzim nebo v zimě 

a hlavní řád pod silnicí II/608 až společně s opravou silnice II/608 a stavbou 

chodníků v 2020, pokud obec i kraj získají dotaci. 

 



Vepřek  

Jsou instalovány všechny domovní jímky a položeny všechny řády a jedna čerpací 

stanice. Dokončuje se instalace druhé čerpací stanice.  

    

Pokračují práce na stavbě ČOV. Ta by měla být hotová v termínu v polovině 

července. Do konce května by měly být hotové povrchy komunikací po kanalizaci.  

Nové Ouholice  

Plánuje se, že od 10. 6. 2019 bude na 1 - 2 měsíce uzavřena v Nových Ouholicích 

silnice II/608 kvůli stavbě kanalizace. V tomto období se postaví i řády a domovní 

šachty ve vedlejších ulicích. Objížďka bude přes Uhy.  

Děkujeme občanům za pochopení a trpělivost s omezeními vyvolanými stavbou 

kanalizace.  

Martin Exner, starosta 

DŮLEŽITÉ KONTAKTY - výstavba kanalizace: 

 Petr Honisch (hlavní stavbyvedoucí) - tel. 603 584 642 

 Ing. Lukáš Počík (technický dozor stavby) - tel. 602 559 396 

 Paní Nováková (montáž čerpací technologie) - tel. 602 354 796  

 Elektro-práce Polák (možnost objednat elektropřípojku) - tel. 602 405 202 

 Výkopové práce Milan Vancl (možnost objednat výkop mezi jímkou a domem) - 

tel. 606 407 831 



 Instalatér Vlastimil Novotný (možnost objednat propojovací potrubí z domu do 

jímky) - tel. 723 601 648 

Zástupci obce pro komunikaci s občany - stavební výbor: 

 Nová Ves - Vladimír Richtr - tel. 605 460 378 

 Nové Ouholice - Jiří Kloda - tel. 734 518 100 

 Staré Ouholice - Jiří Vykus - tel. 736 506 731 

 Vepřek - Roman Civín - tel. 721 822 277 

 předseda stavebního výboru: Ing. Petr Štorek - tel. 608 262 112 

 

SLAVNOSTNÍ KOLAUDACE 
KANALIZACE ve Starých Ouholicích 

V pondělí 17. června zveme nejen „Staroouholické“ na slavnostní kolaudaci 

kanalizace, pro zájemce bude možnost prohlédnout si technologii.  

Začátek akce je v 18 hodin u ČOV. Občerstvení zajištěno. 

B. Tobiášková, informační výbor 

 

PŘÍSPĚVEK NA ŠKOLU V PŘÍRODĚ 
Obec Nová Ves nabízí rodičům příspěvek ve výši 1 000 Kč na dítě na školu 

v přírodě. Své žádosti o příspěvek podávejte na obecním úřadě do 30. 9. 2019. 

Podmínky poskytnutí: Vyplněná žádost o příspěvek (ke stažení na webu obce 

www.nova-ves.cz nebo k vyzvednutí na obecním úřadě), která bude obsahovat 

potvrzení školy o zaplacení a účasti dítěte na škole v přírodě. Dítě a alespoň jeden 

z rodičů musí mít trvalý pobyt v obci Nová Ves. 

Renáta Hakrová, místostarostka 

SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ DĚTSKÉHO 
HŘIŠTĚ NA VEPŘKU 

Ve středu 12. června v 17 hodin společně symbolicky otevřeme pro všechny děti 

nejen z Vepřku dětské hřiště. Přijďte si vyzkoušet všechny herní prvky, posedět 

v altánku, potkat se se sousedy a známými. Pohoštění zajištěno. 

Srdečně všechny zve kulturní výbor obce 

 

http://www.nova-ves.cz/


ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ  
OBCE V DUBNU 2019 

 1. 4. 2019 30. 4. 2019 

BÚ Česká spořitelna 3 269 917,62 Kč 2 731 461,85 Kč 

BÚ ČNB                                              13 409 484,73 Kč 13 428  881,93 Kč 

Pokladna 52 032,00 Kč 64 214,00 Kč 

Celkový stav finančních prostředků obce  16 731 434,35 Kč 16 224 557,78 Kč 

  
 
 

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Nákup pozemku 40 000,00 Kč 17. 4. 2019 

Mzdy 84 361,00 Kč 19. 4. 2019 

   

BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 40 100,00 Kč 1. 4. 2019 

Technický dozor investora – kanalizace 03/2019 78 614,00 Kč 2. 4. 2019 

Sociální pojištění 63 918,00 Kč 4. 4. 2019 

Daň zálohová 34 254,00 Kč 4. 4. 2019 

Odměna 41 022,00 Kč 5. 4. 2019 

Dešťová kanalizace Vepřek 53 698,69 Kč 5. 4. 2019 

Nákup pozemku  30 000,00 Kč  12. 4. 2019 

Svoz odpadu 3/2019 130 612,00 Kč 12. 4. 2019 

Výběr hotovosti do pokladny 124 361,00 Kč 12. 4. 2019 

Projektová dokumentace chodník NO - NV 168 432,00 Kč 17. 4. 2019 

Technický dozor investora – kanalizace – 04/2019 78 614,00 Kč 29. 4. 2019 

Dotace TJ Sokol Nová Ves 65 000,00 Kč 29. 4. 2019 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Vyčerpaná částka úvěru 15 288 692,78 Kč 

 

Zpracovala: Ing. R. Hakrová, místostarostka 



VOLBY DO EVROPSKÉHO 
PARLAMENTU  

Volby do Evropského parlamentu se budou konat: 

- v pátek 24. 5. od 14 do 22 hodin 

- v sobotu 25. 5. od 8 do 14 hodin.  

Jako obvykle budou v naší obci tři volební okrsky a tři volební místnosti – Nová Ves 

(pro občany Nové Vsi) v sále obecního úřadu, Nové Ouholice (pro občany Nových 

Ouholic a Vepřku) v budově bývalého zdravotního střediska č. 43 a Staré Ouholice 

(pro občany Starých Ouholic a Miřejovic) v hospodě U hasiče č. 57.  

Jak se volí do Evropského parlamentu:  

Voliči vybírají své kandidáty prostřednictvím hlasovacích lístků. Každé politické 

uskupení má vlastní lístek s registračním číslem a jmény kandidátů. Lístky voliči 

obdrží do poštovních schránek nejpozději tři dny před začátkem voleb. 

Ve volební místnosti voliči nejdříve prokáží komisi svoji totožnost a získají tak 

obálku, do které za plentou vloží jeden hlasovací lístek strany, které chtějí dát hlas. 

Na hlasovacím lístku může volič zakroužkováním pořadového čísla nejvýše u dvou 

kandidátů uvedených na témže hlasovacím lístku vyznačit, kterému z kandidátů 

dává přednost. Jiné úpravy hlasovacího lístku nemají na jeho posuzování vliv. 

Kdo může volit do Evropského parlamentu:  

Voleb se může zúčastnit každý občan Evropské unie s hlasovacím právem. V Česku 

může volit každý občan České republiky, který alespoň druhý den voleb dosáhl 

věku 18 let, a občan jiného členského státu, který alespoň druhý den voleb dosáhl 

věku 18 let a je po dobu nejméně 45 dnů přihlášen k trvalému pobytu nebo            

k přechodnému pobytu na území České republiky. 

Martin Exner, starosta obce Nová Ves 

  

Evropské volby vnímáme jako důležité               

a srdečně Vás k nim zveme. 

Vaši zastupitelé: M. Exner, E. Vosmíková, P. Štorek, R. Hakrová, B. Tobiášková,   

J. Malenovská, P. Verner a L. Jansa 



STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Porovnání množství odpadů v novém systému svozu 

Jak se projevil nový systém svozu odpadů, zavedený od ledna 2019 na třídění         

a na množství odpadu? Porovnání se stejným obdobím (leden – duben roku 2018) 

si můžete prohlédnout v následující tabulce.  

Leden - duben 2018 [t] 2019 [t] Rozdíl v t 2019/2018 v % 

Papír 5,54 6,25 0,71 113% 

Plast 6,37 6,55 0,18 103% 

Sklo 11,49 12,16 0,67 106% 

Bioodpad 12,8 25,64 12,84 200% 

Směsný 86,76 74,06 -12,7 85% 

Celkem 122,96 124,66 1,7 101% 

Z porovnání vyplývá, že se zvýšil o 13% svoz papíru, nepatrně se zvýšil svoz plastů   

a skla. To je překvapivé, čekali jsme větší nárůst. Zřejmě nám přespolní méně 

zavážejí kontejnery, které se vyváží méně často, a zvýšil se sběr do nově 

zavedených popelnic. Je třeba ale říci, že jsme očekávali mnohem větší nárůst 

tříděného odpadu. Naše poradenská firma u jiných obcí sledovala zvýšení 

tříděného odpadu na zhruba dvojnásobek, což se mimo biodpadu u nás zatím 

dosáhnout nepodařilo. Faktem je, že se tento systém zabíhal a pro lepší obrázek 

bude lépe vyhodnotit rozdíly ve druhém čtvrtletí. 

Výborné je zvýšení množství bioodpadu o téměř 13 tun – nárůst o 100%. O těchto 

13 tun se zároveň snížilo množství směsného odpadu, který nemusel být vyvezen 

na skládku. 

Budeme tuto problematiku nadále pozorně sledovat a průběžně Vás informovat. 

Každopádně děkujeme všem, kteří třídí odpady – má to smysl. 

Nové dětské hřiště na Vepřku 

Na Vepřku bylo instalováno nové dětské hřiště. Skládá se z herní sestavy 

s houpačkou-hnízdem, klouzačkou, prolézačkou a lezeckou stěnou. Dále jsou        

na hřišti dvě pružinová houpadla, pískoviště a altán pro posezení. Ještě jsou 



objednány dvě lavičky. Dokončuje se oplocení (psáno 14. 5. 2019) a poté bude 

hřiště částečně otevřeno, aby děti již mohly řádit na hracích prvcích. Část plochy 

bude ještě chvilku uzavřena, aby se mohla ujmout tráva. 

 

Výměna radaru v Nové Vsi 

Starý informační dopravní radar u obecního úřadu na silnici II/608 v Nové Vsi byl   

již velmi poruchový a za dobou životnosti. Vyměnili jsme ho proto za nový, 

s větším displejem a lepší grafikou. Věříme, že přispěje ke zklidnění provozu            

a děkujeme všem za bezpečnou a ohleduplnou jízdu. 

Rekonstrukce a znovuotevření samoobsluhy 

Po převzetí prostor samoobsluhy od bývalého nájemce jsme bohužel zjistili, že její 

stav je horší, než jsme čekali. Domnívali jsme se, že stačí udělat malé opravy, 

vymalovat a předat prodejnu novému nájemci. Byly ale poškozené omítky, 

elektroinstalace v havarijním stavu, poškozená podlaha, nevyhovující sanitární 

zařízení. Proto jsme to pojali jako výzvu a rozhodli se pro rychlou rekonstrukci. 

Elektroinstalace byla vyměněna, v části byla instalována nová svítidla. Omítky byly 

opraveny, obchod byl vymalován. Vybouráním části stěny byla změněna dispozice 

prodejny tak, aby se o polovinu zvětšila prodejní plocha. V celé prodejní ploše byla 

položena nová podlaha ze světlé dlažby. Byla vyměněna toaleta a umývadla. 

Změnil se i vnější vzhled prodejny – natřela se fasáda, dveře a mříže. Dvorek          

za samoobsluhou jsme dočista uklidili, zlikvidovali jsme tam nouzový přístřešek    



na uhlí. Nadále se bude topit pouze nedávno instalovaným plynovým kotlem. 

Samoobsluha kupodivu není připojena na obecní vodovod a dosud byla 

zásobována pouze vodou z vlastní studny. Nyní pracujeme na přípravě vodovodní 

přípojky. 

Nový nájemce instaloval nové regály, lednice, mrazáky, pokladnu, nezbytné EET     

a navozil zboží.  

Vzhledem k množství práce se bohužel nepodařilo otevřít dříve. Každopádně jsem 

přesvědčen, že v době, kdy v malých obcích obchody zavírají, bude mít Nová Ves 

pěkný obchod. Práce a přerušení prodeje za delší čekání určitě stály. Přijďte           

se sami přesvědčit. Otevírací doba je velkorysá – denně, včetně víkendů a svátků               

od 7 do 19 hodin. Obsluha je milá a přívětivá. Je tady nejen možnost běžného 

nákupu, ale díky otevírací době je kam zajít, když přijde nečekaná návštěva, nebo 

můžete vzít děti na procházku a po cestě jim koupit třeba zmrzlinu.  

Přeji Vám příjemné nakupování. 

Nový záhon u autobusové zastávky Nové Ouholice 

Prostor, kde původně bujel na navážce porost agresivně invazní křídlatky japonské, 

jsme přebudovali na nový záhonek. Křídlatku jsme hubili herbicidem a zbytek 

vykopali, odstranili jsme navážku a dovezli dobrou zeminu. Členové Okrašlovacího 

spolku Nových Ouholic a okolí prostor upravili a zaseli tam směs lučního kvítí. Aby 

tam lidé nešlapali, udělali jsme malý plůtek. Mám z toho radost a těším se,            

až to pokvete.  

Martin Exner, starosta 

POZNÁVACÍ ZÁJEZD NA MORAVU  

Zájezd byl organizován obecním úřadem ve spolupráci se Spolkem seniorů. 

Zamýšlen byl jako poznávací ve smyslu poznání nových skutečností, ale i poznávání 

se spoluobčanů navzájem. Obecní úřad zájezd z valné části uhradil a podílel           

se i na soupisu zájemců, Spolek seniorů si vzal za svou organizační stránku akce. 

Vzhledem k tomu, že se nepodařilo naplnit autobus místními (tvořili                       

cca ¾ osazenstva), byli přizváni i zájemci z okolních obcí.  

Zájezd se uskutečnil ve dnech 26. a 27. dubna. Hlavním cílem prvního dne byl 

Velehrad a prohlídka jeho slavné baziliky. Zážitkem byl i pobyt v poutním domě       

s jeho neopakovatelnou atmosférou a řádem, kde byli účastníci ubytováni               



a kde se stravovali. Druhý den byl věnován atrakcím v sousední obci Modrá. I cesty 

tam a zpět byly využity k seznámení se zajímavostmi, které byly k vidění                   

z autobusu. 

Blíže k tématu očima účastnice: 

Výlet  na Velehrad 

26. dubna se vypravili členové Spolku seniorů Nová Ves a další zájemci                   

na dvoudenní autobusový výlet na Velehrad, který leží na východní Moravě 

západně od Uherského Hradiště, na východ od úpatí Chřibů. Po 5 hodinové cestě   

s půlhodinovou přestávkou jsme dorazili na místo určení: klenot moravského 

baroka, trojlodní Baziliku Nanebevzetí Panny Marie a sv. Cyrila a Metoděje.  

 

Po ubytování v Poutním domě Stojanov a dobrém obědě v restauraci se všichni 

sešli před monumentální bazilikou, kde už nás přivítal průvodce p. Ing. Petr Fajkus, 

velehradský rodák žijící na Slovensku, který zasvěceně, obšírně a poutavě hovořil 

jak o historii, tak o jednotlivých zajímavostech baziliky, která svým bohatě 

zdobeným interiérem patří k nejvýznamnějším římsko-katolickým poutním místům 

u nás. 

Založen byl r. 1204 – 1205, od 14. stol. pouze cisterciánský klášter. Ten byl r. 1421 

vypálen husity, poté obnoven, v 17. stol. přestavěn, r. 1784 zrušen. Po roce 1847 

byl přestavěn na zámek, roku 1883 navrácen církvi. Dodnes je mimořádným 

duchovním centrem. 



 

Bazilika je od r. 2008 národní kulturní památkou a pyšní se ve své délce 90 metrů 

nejen krásně zdobeným interiérem, ale též chórovými lavicemi s ornamentální 

řezbou, varhanami z poloviny 18. století, ikonou Matky jednoty křesťanů, 

sarkofágem kardinála Tomáše Špidlíka, krásnými vitrážemi v kaplích. Shlédli jsme 

lapidárium, v podzemí baziliky základy původního pozdně románského kláštera       

a expozici nálezů objevených při archeologických vykopávkách z románsko-

gotického období. 

V roce 1990 poctil svou návštěvou Velehrad 

papež Jan Pavel II. a udělil chrámu Zlatou 

růži, kterou se může pochlubit jen několik 

chrámů na světě. My jsme ji spatřili               

v podzemí baziliky na vlastní oči. 

Po večeři v Poutním domě jsme ještě 

společně poseděli a při dobrém moravském 

vínku z produkce klášterních sklepů              

si příjemně popovídali. Ubytování bylo 

naprosto v pohodě ke všeobecné 

spokojenosti. 

Druhý den po snídani byla dalším cílem 

výletu návštěva „Živé vody“ v Modré –

tunelu ve sladké vodě – v evropském 

unikátu, který se nachází v hloubce 3,5 m 



pod vodní hladinou, v délce 8 m a šíři 3 m. S úžasem jsme pozorovali trofejní kapry 

úctyhodných rozměrů, ale i mníky, pstruhy, parmy, lipany… Z dravých ryb byly         

k vidění štiky, candáti, sumci… Raritou jsou jeseteři a zejména vyza velká, největší 

sladkovodní ryba světa. Zde bylo několik vyz delších než 2 metry! Úžasný zážitek. 

Ve 2. patře pod zemí v hloubce 6,5 m se nachází akvárium s nepůvodními druhy 

ryb a želv, průhledem bylo vidět do mokřadní tůně s želvou bahenní.  

Ve venkovním areálu byly k vidění moravské biotopy s jejich charakteristickými  

bylinami a dřevinami. A tady – v mokřadu - jsme slyšeli a viděli přímo žabí 

„koncert“, hlasité kvákání žab se neslo do daleka. 

 

Novinkou v areálu Živé vody je naučná trasa „Stezka praturů“. Jsou to první dávno 

vyhynulá a znovu vyšlechtěná zvířata tohoto druhu, jediná na celé Moravě, která    

se podobají již před více než sedmi sty lety vyhynulým prapředkům. Ty jsme dlouze 

pozorovali a opět žasli. 

Poté jsme se přesunuli v rámci obce Modrá do nedalekého archeoskanzenu, 

představujícího ideální podobu slovanského opevněného sídliště z doby Velké 

Moravy (9. století). Jedinečné sídliště je tvořeno zhruba 30 stavbami majícími 

předlohu ve skutečných archeologických objektech. Jedná se o největší raně 

středověký archeoskanzen, kterým nás provázel místní průvodce. Jeho výklad byl 

též velmi poutavý, dozvěděli jsme se mnoho zajímavých informací. 



Tím byl plánovaný program naplněn, zbývalo se vrátit do Poutního domu na oběd, 

poté na posezení v cukrárně na nezbytném kafíčku a dortíčku „pro uspokojení 

mlsného jazýčku“ a vydat se na zpáteční cestu … 

Celý výlet byl fantastický, moc se nám všem líbil, a i počasí nám přálo. Děkujeme 

obecnímu úřadu v Nové Vsi za financování tohoto finančně náročného zájezdu. 

Dana Reslerová 

MIŘEJOVICKÁ OLYMPIÁDA 
Ve středu 1. května zapálily děti na miřejovickém hřišti jako každý rok touto dobou 

olympijský oheň a pustily se do soutěžení v 8 zajímavých disciplínách. Vysoutěžily 

si pěkné ceny, všechny děti vypadaly spokojeně. Došlo i na opékání buřtů                

a zdobení obličejů technikou airbrush. 

    

My dospělí jsme se zatím pobavili, občerstvili se a radovali se spolu s dětmi 

z příjemně stráveného slunečného odpoledne.  

Děkujeme Maraton klubu za perfektní přípravu a těšíme se na další ročníky! 

Za kulturní výbor Bohdana Tobiášková 

 

inzerce 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech 

barvách, Green Shell typu Araukana - 14- 19 týdnů,  159 - 209,- Kč/ ks. 

Prodej: Nová Ves – u pošty – 9. června 2019 v 11.35 hod. 

Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 

 



TJ SOKOL NOVÁ VES ZVE 
TJ SOKOL Vás zve na tyto akce v prázdninovém období: 

 29. června 2019 pořádá Stará garda MEMORIÁL RICHARDA BREJŠI, účastníci 
turnaje budou ještě upřesněni. 

 13. července 2019  se uskuteční na našem hřišti vzpomínkový zápas                   

na dlouholetého hráče JIŘÍHO JANSU 

STARÁ GARDA NOVÁ VES – 
FOTBALOVÝ VÝBĚR HVĚZD 

Loňská neúčast některých fotbalových hvězd a hereckých osobností byla bohužel     

i pro nás velikým zklamáním. Letošní výběr se skládá převážně z bývalých ligových 

fotbalových internacionálů. Jmenovitý seznam hráčů bude upřesněn na plakátech. 

 
 

 

 27. - 28. července uspořádáme 1. ROČNÍK MEMORIÁLU JIŘÍHO JAKOUBKA.  

Účastnit se budou: FK Kralupy B 1901, SOKOL Úžice, SOKOL Ledčice a SOKOL 

Nová Ves. Začátek utkání: sobota v 15 hodin a v 17 hodin, neděle – v 15 hodin    

o 3. místo, v 17 hodin o 1. místo.  

Začátkem srpna odjíždí Stará garda na tradiční čtyřdenní soustředění do Staňkova 

v jižních Čechách.  

Za TJ Sokol srdečně zve všechny fanoušky Jaroslav Kratochvíl   



I ČTVRTÝ ROČNÍK SOUTĚŽE O TITUL 
NOVOVESKÝ SEKÁČ SE VYDAŘIL  

Stejně jako v minulých ročnících jsme se sešli už v osm ráno 8. května „U tůně“     

ve Starých Ouholicích. Oproti trablům v minulých ročnících tentokrát zůstala louka 

neposečená. Podmínky byly téměř ideální. Tráva vysoká tak akorát, nepošlapaná   

a s ranní rosou. Nebylo podstatnějších rozdílů mezi soutěžními políčky, odpadlo 

tím i obvyklé pošťuchování kdo měl či neměl štěstí na los. Přálo nám i počasí. 

Představeny byly ceny pro vítěze volené tak, aby byly užitečné do domácnosti. 

K cenám přispěl i „Pepa Sešívka“ svojí slávistickou jedenáctkou.  Děvčata ze Spolku 

seniorů připravila něco na zub. Protože byla poměrně zima, našla se i štamprlička 

na zahřátí a „naladění“.   

K vlastní soutěži se přihlásilo 7 odhodlaných mužských, pět z toho s vlastním 

sportovním nářadím.  Ženskou kategorii jsme letos neměli. Děvčata z loňska       

pod různými výmluvami až na jednu absentovala, přihlížející ženské publikum jsme 

nedokázali přemluvit ani sliby. Ta jediná ochotná soutěžit má ráda čestný boj – 

takže bohužel letos s ženskými nic. 

 

Soutěžící tvořili zajímavou směsici 4 místních (Miřejovice, Staré Ouholice,  2x Nová 

Ves) a 3 přespolních, někteří přijeli i poměrně zdaleka (Praha, Louny, Dřínov). Byl 

mezi nimi „Potulný sekáč“, který vysekává louky ve prospěch ohrožených druhů 

rostlin v chráněných krajinných oblastech. Svého zástupce měla pražská fotbalová 

Slávie a také Spolek seniorů.   



Po připomenutí pravidel, rozlosování a kontrolách vybavení, podporujících              

a výstroje začala svižně soutěž samotná. Hlavními kritérii byla kvalita pokosu                 

a bezpečnost při sečení i pohybu po prostoru. Bylo vidět, že všichni zúčastnění      

už někdy kosu v rukou drželi, a že s ní umí. Také že mezi nimi není (až na výjimky) 

nějaký větší rozdíl. K hodnocení kvality pokosu se vyjadřovali všichni a kupodivu     

se téměř všichni vždy shodli.  

K vidění byly jak různé typy kos, kosišť (včetně samovýroby), krbíků, klíčů                 

a kladívek, tak zejména různé styly kosení od elegantních, úsporných, přes silová 

až brutální. Naštěstí všichni respektovali druhé a bezpečnost – nikomu se nic 

nestalo, tráva lehla jak měla.   

Soutěž neskončila původně plánovaným prvním kolem, protože počtem bodů byli 

na prvním místě hned dva borci, na třetím až šestém dokonce čtyři. Tím pádem 

bylo nutno rozhodnout v „rozstřelu“- jak se nám hodily podílky původně 

připravené pro ženy. Vzhledem k tomu, že úroveň jednotlivých kriterií jsme            

už jednou hodnotili, volili jsme za rozhodující nové – to je rychlost.  

Boj o konečné umístění byl strhující, nasazení veliké, stejně jako snaha o vítězství. 

Podpora borců ze strany jejich blízkých nebyla nepodobná atmosféře na utkání 

našich na MS v hokeji. Faktem je, že rychlost trochu ubrala na kvalitě. Přesto         

se borci nemají za co stydět – výsledek je hezký, v jednom případě úžasný.             

Za vítěze je myslím možné prohlásit všechny zúčastněné. Poprali se s loukou            

i kosami statečně a pobavili nejen sebe, ale i přihlížející. Každá soutěž má své 

vítěze a poražené. My jsme však měli, jak je výše uvedeno, jen vítěze. Absolutní 

vítězství (a ne poprvé) si vybojoval Pepa Burian startující za Miřejovice, na druhém 

místě se umístil „Potulný sekáč“ Jonza Petržela z Prahy (původem Moravák)            

a na třetím místě stejně jako loni Vašek Hakr.   

Když jsme se kolem desáté rozcházeli, shodli jsme se, že stálo za to se opět sejít      

u zdravého smysluplného pohybu s kamarády a takto strávit část slavnostního dne. 

Také jsme si slíbili, že za rok opět. Pro zájemce je naše akce ke zhlédnutí                

na YouTube – dokumentovala Miřejovická TV. 

Než tuto zprávu podepíšu: „Gratulace vítězům – byli skvělí. Velké díky všem, kteří 

tuto akci připravili a na jejím průběhu se zúčastnili, zejména pak děvčatům            

ze Spolku seniorů, také všem, kteří přišli a přispěli tak k výborné atmosféře. Děkuji 

majitelům louky za porozumění a umožnění uskutečnit tuto akci na jejich 

majetku.“   Bruno Vognič   



VZPOMÍNKA NA KONEC DRUHÉ 
SVĚTOVÉ VÁLKY 

Ve středu 8. května jsme si jako každý rok 

připomněli na hřbitově ve Vepřku hrůzy     

a bohužel i oběti 2. světové války v naší 

obci. Poslechli jsme si českou hymnu, 

projev pana starosty, seznam obětí války 

v naší obci, hymnu EU - Ódu na radost        

a položili věnce na hroby. 

Pan Uher nám otevřel kostel, kde jsme      

si mohli po dlouhé době poslechnout 

varhany – byla to krása!  

Také jsme zkontrolovali, jak se daří lípě, 

kterou jsme při příležitosti Dne vítězství 

zasadili přesně před rokem.  

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 

 

 

ČARODĚJNICE       
V MIŘEJOVICÍCH 
V úterý 30. dubna jsme začali s přípravami           

už ve dvě hodiny. Čarodějnický guláš začal bublat 

v půl čtvrté. Než se guláš uvařil, uspořádali jsme 

soutěž v míchání lektvarů. Malé čarodějnice        

a čarodějové se od loňska hodně zlepšili, lektvary 

byly velmi lahodné. Po soutěži se servíroval 

guláš, jen se po něm zaprášilo. 

Dospělí guláš zalili Podřipskou jedenáctkou         

ze Ctiněvsi. 

Za MK Miřejovice Jiří Karas 



VÝCVIK SLOŽEK     
INTEGROVANÉHO ZÁCHRANNÉHO 

SYSTÉMU V MIŘEJOVICÍCH 
 

Ve dnech 12. a 13. června proběhne v Miřejovicích výcvik složek IZS, konkrétně 

půjde o součinnostní cvičení AČR a HZS, nácvik záchrany z vodního proudu za 

pomoci vrtulníku.  

Účelem výcviku bude nácvik a procvičení různých metod vyhledávání, záchrany            

a evakuace osob z vodní hladiny za pomoci vrtulníku AČR.  

Časový harmonogram: 
 

11:00   Brief, zahájení 

12:00-14:30  Letový blok 1 (LB1) 

14:30-15:30  Pauza (plnění paliva) 

15:30-18:00  Letový blok 2 (LB2) 

18:00-19:00  Vyhodnocení, ukončení, odjezd  

Na obrázku je vyznačeno místo, které bude využité k přistání vrtulníku, parkování 

vozidel a výcvikové činnosti (schéma pohybu vrtulníku v okolí Miřejovic).  

Vrtulník nebude přelétávat obydlenou oblast Miřejovice, ani rekreační kemp        

na protějším břehu. Nelze vyloučit zvýšenou zátěž hlukem po dobu letových bloků. 

Pracovní oblast číslo 2 je myšlena jako záložní, pokud by z nějakého důvodu nešlo 

použít oblast číslo jedna (v pracovní oblasti se budou provádět nácviky vyzdvižení 

záchranářů z vody).   

Místa H1 a H2 jsou místa pro přistání vrtulníku a P1 a P2 místa, kde budou 

zaparkována služební vozidla. Na vodě budou dva motorové čluny s potápěči        

pro rozvoz figurantů a zabezpečení v případě mimořádné události. 

Na akci se samozřejmě můžete zajít z bezpečné vzdálenosti podívat, bude              

to zajímavé. 

Dle materiálů od ZV 243. vrtulníkové letky Praha Kbely a Mjr. Ing. Marka Bohuňka 

zpracovala B. Tobiášková 

 



 

 

 



VYHLÁŠENÍ 1. KOLA 
NA TÉMA  

ZIMA NA VSI 

Prvního kola naší fotosoutěže se zúčastnilo celkem 54 fotografií (tak velká účast 

pro nás byla opravdu milým překvapením), bylo tedy z čeho vybírat. Do finále 

postoupilo 10 fotografií, které jste vybrali v hlasování na webu obce. Další 

hlasování probíhalo přímo na sále a také na webu. Bylo uděleno celkem 638 hlasů 

(rovných 400 na webu a 238 v sále) a výsledky jsou následující: 

1. místo – D. Steinitz - Altán na Vepřku- 123 hlasů  

2. místo – O. Tobiášek - Kůň Osmír - 109 hlasů 

3. místo – D. Steinitz - Dravec - 104 hlasů 

4. místo – P. Brunerová Pirková - Hokej na rybníčku - 69 hlasů 

5. místo –  J. Jordáková - Ledová krása - 60 hlasů 

Všem moc gratulujeme! 

Vítězům jsme v pondělí 13. května předali ceny (poukázky, kalendáře Mělnicka        

a něco sladkého na zub).  

Pět nejúspěšnějších fotografií zarámujeme a zůstanou pověšené v sále,                 

kde je budeme postupně doplňovat vítězi z dalších kol fotosoutěže VESNICKÝ 

FOTOGRAF. 

A protože fotosoutěž pokračuje dál, vyhlašujeme nové téma:  

MOJE NEJMILEJŠÍ MÍSTO V NAŠÍ OBCI 

Fotografie posílejte do 31. srpna na adresu: zpravodaj@nova-ves.cz.  

Každý fotograf se opět může zúčastnit s max.              

5 fotografiemi z naší obce. V září proběhne 

hlasování o nejlepší snímek na webu obce         

a v sále úřadu. 

Těšíme se na objevy zajímavých míst                 

a pohledů na ně v naší obci! 

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 

/na protější straně 3 nejúspěšnější fotografie/ 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz


 

    



SPOLEK SENIORŮ INFORMUJE 
Naše poslední členské schůzky mi připomínají čím dál více slavnostní 

posezení než schůze.  Shodou okolností je pořád co slavit, zejména pak „kulaté“ 

narozeniny, a ani jmeniny, MDŽ a Den seniorů nelze pominout. Poslední schůzka 

devátého května byla v tomto směru mimořádná. Hned patery narozeniny, z toho 

troje „kulatiny“ a troje jmeniny. Oslavenci se nechali vidět - těch dobrot. Obsahem 

schůzky nebyly jen oslavy. Před nimi jsme si vyslechli informaci pana starosty          

o novinkách v obci, připomněli naše aktivity a dohodli, co budeme podnikat dále.  

Vyhodnotili jsme si svůj podíl na organizaci a vlastním průběhu obecního 

zájezdu na Moravu, 4. ročník kosecké soutěže o titul „Novoveský sekáč“, návštěvu 

expozic Uměleckoprůmyslového muzea v Praze i účast na setkání u příležitosti 

vzpomínky „Dne vítězství“ 8. května na hřbitově (velmi jsme ocenili příležitost 

poslechnout si po čase 

kostelní varhany)          

a dalších událostech.  

Prohlédli a někteří           

si i zakoupili nový 

kalendář „Místopis 

Mělnicka 2020“,           

na jehož vzniku jsme 

se fotografiemi z naší 

obce podíleli.  

Dohodli jsme se na následujících aktivitách:  

 - individuálně „Slavnosti chřestu“ 11. května, 

 - za součinnosti s majiteli organizaci každoroční prohlídky vodního mlýna              

ve Vepřku 18. května a následně ve stejném dnu návštěvu podzemí domu              

„U Zlatého beránka“ na Mělníku, 

- zájezd na hrad a prohlídku města Loket 29. května,  

- příští členská schůzka 13. června,  

- návštěva hradu Zbiroh 19. června (do naplnění kapacity míst v autobusech 

nabízíme účast zájemcům z obce i okolí).  

Bruno Vognič, předseda spolku 



KOTLÍKOVÉ DOTACE 
V rámci aktuální III. výzvy začne Středočeský krajský úřad přijímat žádosti o dotace 

od 3. června. Předmětem bude výměna kotlů na uhlí a dřevo, které jsou                   

v I. a II. emisní třídě, jsou na tuhé palivo a na ruční přikládání. Z dotace bude 

možné pořídit kotle na biomasu či plynový kondenzační kotel nebo tepelné 

čerpadlo. 

 

Majitelům starých neekologických kotlů na tuhá paliva se krátí čas a blíží                

se příležitost, která se už zřejmě nebude opakovat - třetí (a možná poslední) výzva 

tzv. kotlíkových dotací. Díky nim mohou jednotliví majitelé rodinných domů dostat 

na nový ekologičtější kotel až 127 500 Kč. 

Od září 2022 budou staré neekologické kotle na tuhá paliva postaveny mimo zákon 

a jejich majitelé by si měli najít jiný způsob vytápění. Konkrétně se jedná o kotle 

tzv. I. a II. emisní třídy s výkonem nad 10 kilowattů. 

Zatím není jasné, zda se podaří sehnat nějaké další finanční prostředky na výměny 

kotlů i v budoucnu. Je ale téměř jisté, že výhodnější podmínky, než jsou dnes,       

už nebudou.  

Lokální topeniště jsou zdrojem až 90% rakovinotvorného benzoapyrenu a nejméně 

z 50 % zdrojem emisí prachových částic. 

Zákaz provozu starých kotlů od září 2022 byl schválen již v roce 2012 a patří mezi 

nejzásadnější opatření zaměřená na zlepšení kvality našeho ovzduší.                     

Kdo by si chtěl starý kotel na tuhá paliva nechat a dál v něm topit, mohl                 

by se v budoucnu dočkat i pokuty. 

Těším se na dobu, kdy se během topné sezóny v naší obci bude lépe dýchat. 

No a vy všichni, kdo spadáte do kategorie výše zmíněné - nemeškejte a žádejte. 

Protože se tu bude lépe dýchat a žít nám všem. 

Připravila Mariana Jelínková 



Turistický 
klub 
KUDYKAM 
V neděli 5. května jsme         

se hromadně autobusem 

vypravili směrem na Mělník. 

Po okružní jízdě jsme 

vystoupili v Hoříně u parku.  

 

Zastavili jsme se podívat na probíhající rekonstrukci hrobky Lobkowitzů na místním 

hřbitově a nakoukli přes mříže na chátrající zámek. Park místy připomíná spíš 

prales a cesta byla hlavně pro děti docela dobrodružná.  

Zdymadlo v Hoříně je nádhernou technickou stavbou, prohlédli jsme si ho ze všech 

stran a úhlů, bohužel zrovna neproplouvala žádná loď. Zašli jsme tedy aspoň         

na špici poloostrova s parádním výhledem na mělnický zámek. K němu jsme pak 

také došli, z vyhlídky obdivovali soutok Labe a Vltavy. Počasí nám přálo a bylo 

krásně vidět do krajiny. Zastavili jsme se na oběd, kávu, limonádu. Někteří se pak 

ještě vydali na věž (hodně schodů), někteří do místní kostnice (hodně kostí).  

Po malé procházce centrem Mělníka a návštěvě turistického informačního centra 

(doporučujeme navštívit!) jsme odpoledne zamířili zpět do Hořína na autobus.  

Ač se to původně nezdálo, nachodili jsme nakonec kolem 12 km. 

Příští výlet – okolí Roudnice! 

V neděli 2. června Vás zveme na výlet k Roudnici nad Labem. 

Sejdeme se v 10 hodin na návsi ve Vetlé. Vyrazíme směrem do Hošťky, zastavíme 

se na vyhlídkách s výhledy na České středohoří. 

Při dobrém počasí a náladě se pak ještě cestou domů můžeme zastavit v Roudnici 

a navštívit místní zajímavá místa (věž, židovský hřbitov atd.) 

Těšíme se na viděnou a turistice zdar! 

Bohdana Tobiášková, za Turistický klub Kudykam 
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Trasa cca 9 km

Těšíme se na viděnou!

15. výšlap Vetlá - Hoštka

STARTSTART
CÍLCÍL

Vhodné pro děti, seniory, pejskaře a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.czhttps://mapy.cz/s/3sw2m

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB



KANALIZACE  
Také se těšíte na kanalizaci a mnozí bručíte, že v tom 21. století už je dost,             

že se něco děje a za nějaký čas dáte pomyslné sbohem žumpám? Někteří máte 

pocit, že žijete jako v jiné době? Tak buďte vděční za to, co máte. 

Věděli jste, že např. 12,6 % Rusů stále ve svém domě či bytě nemá záchod? 

Používají buď společné toalety v komunálních příbytcích či záchod v jiné budově. 

Na venkově je to ještě horší. Dvě třetiny populace se musejí obejít bez centrální 

kanalizace - toaletu v jiné budově či budku na dvorku využívají dvě pětiny lidí. 

Podle údajů OSN nemá přístup k řádným sanitárním zařízením přibližně                

4,5 miliardy lidí po celém světě (z nich 2,5 miliardy nemá ani toalety). 

Takže se obrňte trpělivostí s dočasným nepohodlím vzniklým zvýšenou prašností     

a vším ostatním, co je s budováním kanalizace spojené. No, a až budeme rozmrzelí,         

tak si vzpomeňme, že lidé žijí v horších podmínkách. 

Mariana Jelínková 

CO NEVÍM, NEPOVÍM: 
 Kolik nás je? 

K 31. prosinci 2018 nás bylo podle údajů Českého statistického úřadu 1096,            

to je   o 11 více než k 31. prosinci 2017 (1085). Narodilo se 15 občánků, rozloučili 

jsme se s 10 zemřelými spoluobčany. Přistěhovalo se 44, odstěhovalo 38 osob.  

 Ve Spomyšli obnovili letos tradici stavění máje.  

Po dlouhých 35 letech připravili a ručně postavili tento starobylý symbol jara. Jsou 

na tento počin náležitě hrdí, už proto, že iniciativa vzešla od místní mládeže. Máje 

a májové veselice byly dříve oblíbenými zvyky i v našich obcích. Svědčí                      

o tom vzpomínky starších generací spolu s dobovými fotografiemi.  

 Znáte tuto knihu?  

Na obecním úřadu v Obříství je k zakoupení kniha Eduarda Sitaře „Selské povstání 

na Mělnicku roku 1680“.  Kniha má v podstatě dvě části. V první je pod názvem 

„Železná koruna“ (první vydání roku 1881) románový popis události. Ve druhé       

je de facto polemika s románem ve světle dobových zápisů. Kniha je bohatě 

ilustrovaná dobovými tisky. Naleznete v ní též jména tehdejších obyvatel Nové Vsi, 

kteří se do povstání nějakým způsobem „namočili“, i řadu dalších velice zajímavých 



údajů o poměrech v tomto regionu v této době. Myslím si, že by tato publikace 

neměla chybět ve fondu místní knihovny.  

 Další z nezvěstných má své místo.  

Náhoda tomu chtěla, že jsem se potkal s potomkem rodu Vochozků ze Starých 

Ouholic. Slovo dalo slovo a dozvěděl jsem se, že pradědeček byl ve 20. letech       

20. století starostou obce a nejen to. Další z Vochozků, shodou okolností též 

František, padl v Haliči ve věku 22 let v roce 1914 (narozen 1892). Na kostele        

ve Vepřku má desku "Hrob v dáli". Je na ní uveden s otazníkem jako nezvěstný. 

Výše uvedená data rodina zpětně dohledala v archívech.  

 Vyšel oblíbený stolní kalendář Místopis Mělnicka.  

Jako obvykle jsou v něm mimo jiné i historické fotografie z našich místních částí. 

 

 Není to ke vzteku po úklidových akcích desítek lidí našich obcí?   

Opuštěné místo druhého 

„zastavení“ našeho podivného 

potulného souseda – kdo to bude 

uklízet? Fotografováno 11. května 

v 9:45 hod.  

 

 

 

Bruno Vognič, kronikář 

      



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice, Okrašlovacím spolkem Nových Ouholic a okolí, 

Spolkem seniorů a TJ Sokol Nová Ves 
Vás srdečně zve

v sobotu 15. června od 14 hodin na 

RODINNÝ DEN
na hřišti TJ Sokol Nová Ves

vystoupení dětí z MŠ, ZŠ
turnaj ve vybíjené, přetahování lanem

fotbalový turnaj mezi částmi obce
soutěže pro děti o ceny

skákací hrady a ukázka zásahové jednotky
zábava v pěně

bohaté občerstvení

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz



RODINNÝ DEN 
V sobotu 15. června pro Vás pořádáme už 4. Rodinný den na fotbalovém hřišti 

v Nové Vsi.  

Začátek je naplánovaný na 14. hodinu a jako vždy vystoupí jako první naši 

nejmladší – děti z naší mateřské školy a ze základní školy v Ledčicích.  

Těšit se můžete na akci zásahové jednotky – předvedou nám zásah psa                   

na figuranta, pak budete moci během celého odpoledne navštívit jejich stánek 

s ukázkou výstroje a výzbroje.  

Čeká nás také spousta sportu a soutěží – přetahování lanem mezi jednotlivými 

částmi obce, turnaj ve fotbale a ve vybíjené (rodinné / přátelské týmy utvoříme    

na místě). Na fotbalový turnaj se hlaste u svých kapitánů: Staré Ouholice – Vašek 

Hakr, Nové Ouholice – Martin Exner, Vepřek – Martin Sedlář, Miřejovice – Bob 

Simon a Nová Ves – Milan Vancl. 

Děti si zasoutěží o ceny v několika disciplínách, zařádí si na dvou skákacích hradech 

(hrady rozdělíme podle věku na menší a větší děti, přesto upozorňujeme,              

že za bezpečnost dětí zodpovídají jejich rodiče). Nebude chybět hasičská pěna        

a zdobení nejen obličeje technikou airbrush. 

Občerstvení bude jako vždy! 

Těšíme se na viděnou! Kulturní výbor  

 

 
 



KALENDÁŘ AKCÍ  
V OBCI V ROCE 2019 

 

24. - 25. 5.  Volby do Evropského parlamentu 

29. 5.  Návštěva Lokte se Spolkem seniorů 

2. 6.  Výlet Turistického klubu - od 10 hodin - Vetlá, Hošťka, Roudnice 

10. 6.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

12. 6.  Slavnostní otevření dětského hřiště na Vepřku - od 17 hodin 

12. - 13. 6.  Výcvik složek IZS v Miřejovicích 

13. 6.  Schůzka Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

15. 6.  Rodinný den - od 14 hodin na fotbalovém hřišti Nová Ves 

17. 6.  Kolaudace kanalizace ve Starých Ouholicích - od 18 hodin u ČOV 

19. 6.  Návštěva hradu Zbiroh se Spolkem seniorů 

29. 6.  Memoriál Richarda Brejši 

13. 7.  Vzpomínkový zápas na Jiřího Jansu - fotb. hřiště Nová Ves 

27. - 28. 7.  1. ročník Memoriálu Jiřího Jakoubka - fotb. hřiště Nová Ves 

3. 8.  11. Miřejovický půlmaraton 

4. 8.  Výlet Turistického klubu 

5. 8.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

1. 9.  Výlet Turistického klubu 

9. 9.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

21. 9.  Novoveské posvícení 

6. 10.  Výlet Turistického klubu 

14. 10.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

3. 11.  Výlet Turistického klubu 

11. 11.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

17. 11.  Oslava 30 let od sametové revoluce 

30. 11.  Adventní slavnosti 

1. 12.  Výlet Turistického klubu 

9. 12.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 
 


